
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

екології та раціонального природокористування 

 

26 березня 2024 року м. Полтава № 21 

 

 

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування. 

 

Присутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 

заступник голови постійної комісії (у режимі відеоконференції); Мазур Сергій 

Володимирович – заступник голови постійної комісії (у режимі 

відеоконференції); Аранчій Яніна Сергіївна – секретар постійної комісії (у 

режимі відеоконференції); Бабенко Олена Миколаївна, Бовдир Олексій 

Васильович (у режимі відеоконференції), Жук Сергій Миколайович (у режимі 

відеоконференції), Корецький Микола Борисович (у режимі відеоконференції), 

Кравченко Дмитро Васильович (у режимі відеоконференції), Москалик Іван 

Володимирович (у режимі відеоконференції), Прокопчик Валерія Юріївна (у 

режимі відеоконференції) – члени постійної комісії.  

 

Відсутні члени постійної комісії: Коваленко Геннадій Борисович, Сухань 

Олександр Якович – члени постійної комісії. 

 

Склад постійної комісії – 13 осіб. Присутні – 11 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Засідання постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування відбулося із застосуванням режиму відеоконференції. 

 

 

Запрошені та присутні: 

 

 

Біленький 

Олександр Юрійович 

 

голова Полтавської обласної ради 

Голуб 

Павліна Павлівна 

 

гідрогеолог товариства з обмеженою 

відповідальністю «НВП "УКРГЕОЛОГСТРОМ"» 

(у режимі відеоконференції) 
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Дроботенко 

Олеся Олександрівна 

начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату 

обласної ради 

 

Душенько 

Віталій Михайлович 

заступник директора виконавчої філії «Центр 

будівельно-монтажних робіт та експлуатації 

будівель і споруд» акціонерного товариства 

«Українська залізниця» (у режимі 

відеоконференції) 

 

Карпець 

Михайло Якович 

представник громадськості (у режимі 

відеоконференції) 

 

Коморна 

Леся Федорівна 

 

начальник Управління майном обласної ради 

Косик 

Алла Іванівна 

заступник директора Департаменту – начальник 

управління біоресурсів, заповідної справи та 

організаційної роботи Департаменту екології та 

природних ресурсів Полтавської обласної 

військової адміністрації 

 

Лемешко 

Олександр Миколайович 

перший заступник голови Полтавської обласної 

ради 

 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Нейрановська 

Ірина Олександрівна 

менеджер-начальник відділу водо-

теплопостачання та водовідведення філії «Центр 

будівельно-монтажних робіт та експлуатації 

будівель і споруд» акціонерного товариства 

«Українська залізниця» (у режимі 

відеоконференції) 

 

Онупко 

Олена Миколаївна 

заступник директора Департаменту – начальник 

управління стратегічного планування та 

регіонального розвитку Департаменту 

економічного розвитку, торгівлі та залучення 

інвестицій Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Синявська 

Тамара Григорівна 

заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради 
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Сухонос 

Наталія Василівна 

депутат Полтавської обласної ради (у режимі 

відеоконференції)  

 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

 

начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної 

ради 

 

Фролов 

Сергій Олександрович 

директор Департаменту агропромислового 

розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Чепурко 

Олексій Григорович 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Представники засобів масової інформації 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, повідомив, що відповідно до рішення 

пленарного засідання двадцять восьмої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 22.12.2023 № 723 до складу постійної комісії 

Полтавської обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування обрано Бабенко Олену Миколаївну. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з проєктом 

порядку денного постійної комісії та запропонував прийняти його за основу. 

 

Проєкт порядку денного: 

 

1. Про звернення філії «Центр будівельно-монтажних робіт та експлуатації 

будівель і споруд» акціонерного товариства «Українська залізниця» щодо 

затвердження проекту зон санітарної охорони ділянок Гребінківська 2 та 

Гребінківська 3 Гребінківського родовища питних підземних вод водозабору 

ВСП «Харківська дирекція» філії «БМЕС» АТ «Укрзалізниця» в м. Гребінка 

Полтавської області. 

2. Про проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2019 – 2023 роки». 

3. Про хід виконання та фінансування Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2024 – 2028 роки за січень – лютий 2024 року. 

4. Про хід виконання та фінансування Регіональної програми охорони 

довкілля, раціонального використання природних ресурсів та забезпечення 

екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської 

області на 2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») за 2023 рік та за січень – лютий 

2024 року. 
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5. Про хід виконання та фінансування Програми ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років за 

2023 рік та за січень – лютий 2024 року. 

6. Про хід виконання та фінансування Програми поводження з побічними 

продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки за січень – лютий 

2024 року. 

7. Про хід виконання обласної програми «Екологічні ініціативи 

Полтавської області на 2022 – 2024 роки». 

8. Про звіти розпорядників коштів щодо використання коштів фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області у 

2023 році. 

9. Про депутатське звернення депутата Полтавської обласної ради 

Сухонос Н.В. щодо пропозицій розбудови водного басейну р. Сула. 

10. Про звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2023 рік. 

11. Різне. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти запропонований проєкт порядку денного за основу. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував включити до порядку 

денного засідання постійної комісії питання «Про звернення Всеукраїнської 

асоціації органів місцевого самоврядування щодо розгляду проєкту Закону 

України "Про особливості управління об’єктами державної власності в лісовій 

галузі та порядок утворення та діяльності спеціалізованого державного 

лісогосподарського акціонерного товариства «Ліси України»"». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови комісії щодо включення питання 

до порядку денного засідання комісії. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував включити до порядку 

денного засідання постійної комісії питання «Про ситуацію у заплаві р. Оріль в 

с. Придніпрянське на території Кобеляцької територіальної громади 

Полтавського району Полтавської області». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови комісії щодо включення питання 

до порядку денного засідання комісії. 
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Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував прийняти порядок 

денний в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

Сформований порядок денний: 

 

1. Про звернення філії «Центр будівельно-монтажних робіт та експлуатації 

будівель і споруд» акціонерного товариства «Українська залізниця» щодо 

затвердження проекту зон санітарної охорони ділянок Гребінківська 2 та 

Гребінківська 3 Гребінківського родовища питних підземних вод водозабору 

ВСП «Харківська дирекція» філії «БМЕС» АТ «Укрзалізниця» в м. Гребінка 

Полтавської області. 

2. Про проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2019 – 2023 роки». 

3. Про хід виконання та фінансування Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2024 – 2028 роки за січень – лютий 2024 року. 

4. Про хід виконання та фінансування Регіональної програми охорони 

довкілля, раціонального використання природних ресурсів та забезпечення 

екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської 

області на 2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») за 2023 рік та за січень – лютий 

2024 року. 

5. Про хід виконання та фінансування Програми ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років за 

2023 рік та за січень – лютий 2024 року. 

6. Про хід виконання та фінансування Програми поводження з побічними 

продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки за січень – лютий 

2024 року. 

7. Про хід виконання обласної програми «Екологічні ініціативи 

Полтавської області на 2022 – 2024 роки». 

8. Про звіти розпорядників коштів щодо використання коштів фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області у 

2023 році. 

9. Про депутатське звернення депутата Полтавської обласної ради 

Сухонос Н.В. щодо пропозицій розбудови водного басейну р. Сула. 

10. Про звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2023 рік. 

11. Про звернення Всеукраїнської асоціації органів місцевого 

самоврядування щодо розгляду проєкту Закону України «Про особливості 
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управління об’єктами державної власності в лісовій галузі та порядок 

утворення та діяльності спеціалізованого державного лісогосподарського 

акціонерного товариства "Ліси України"». 

12. Про ситуацію у заплаві р. Оріль в с. Придніпрянське на території 

Кобеляцької територіальної громади Полтавського району Полтавської області. 

13. Різне. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи постійної комісії: 

− для виступів – до 5 хв.; 

− для пропозицій – до 3 хв.; 

− в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи постійної комісії. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного Корф Є.А., голова 

постійної комісії, повідомив, що відповідно до рекомендацій з питань 

запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у 

разі наявності у присутніх на засіданні постійної комісії депутатів обласної 

ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають 

врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення 

про це під час засідання. 

 

Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про звернення філії «Центр будівельно-монтажних робіт та 

експлуатації будівель і споруд» акціонерного товариства «Українська 

залізниця» щодо затвердження проекту зон санітарної охорони ділянок 

Гребінківська 2 та Гребінківська 3 Гребінківського родовища питних підземних 

вод водозабору ВСП «Харківська дирекція» філії «БМЕС» АТ «Укрзалізниця» в 

м. Гребінка Полтавської області. 

 

Душенько В.М., заступник директора виконавчої філії «Центр будівельно-

монтажних робіт та експлуатації будівель і споруд» акціонерного товариства 

«Українська залізниця», повідомив, що акціонерне товариство «Українська 

залізниця», в особі виробничого структурного підрозділу «Харківська 

дирекція» філії «Центр будівельно-монтажних робіт та експлуатації будівель і 

споруд», є надавачем послуг з централізованого водопостачання та 

водовідведення в м. Гребінка Лубенського району Полтавської області, де 

відсутнє альтернативне водопостачання.   
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Пояснив, що у зв’язку з введенням воєнного стану в Україні та внутрішнім 

переміщенням осіб, відбулося збільшення чисельності проживаючих мешканців 

на території міста, що призводить до необхідності збільшення видобутку води 

більше 300 м³/добу, тому існує потреба в оновленні спеціального дозволу на 

користування надрами № 4112, виданий Державною службою геології від 

27.11.2006. 

Зазначив, що на виконання ліцензійних вимог, проведена розробка 

санітарних зон водозаборів підземних вод в м. Гребінка Лубенського району 

Полтавської області. 

Враховуючи дану ситуацію, з метою забезпечення населення, підприємств 

та установ міста необхідними обсягами води, задля запобігання 

епідеміологічної катастрофи в м. Гребінка Лубенського району Полтавської 

області, відповідно до пункту 8 статті 81 Водного Кодексу України попросив 

затвердити «Проект зон санітарної охорони ділянок Гребінківська 2 та 

Гребінківська 3 Гребінківського родовища питних підземних вод водозабору 

ВСП "Харківська дирекція" філії "БМЕС" АТ "Укрзалізниця" в м. Гребінка 

Полтавської області».  

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

  

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора виконавчої філії «Центр будівельно-

монтажних робіт та експлуатації будівель і споруд» акціонерного товариства 

«Українська залізниця» Душенька В.М. взяти до відома. 

2. Погодити затвердження проекту зон санітарної охорони ділянок 

Гребінківська 2 та Гребінківська 3 Гребінківського родовища питних підземних 

вод водозабору ВСП «Харківська дирекція» філії «БМЕС» АТ «Укрзалізниця» в 

м. Гребінка Полтавської області.  

3. Доручити виконавчому апарату обласної ради підготувати відповідний 

проєкт рішення. 

4. Постійній комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування внести на розгляд обласної ради проєкт рішення з цього 

питання у встановленому порядку. 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2019 – 2023 роки». 

 

Косик А.І., заступник директора Департаменту – начальник управління 

біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи Департаменту екології 

та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, 
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повідомила, що рішенням пленарного засідання двадцять четвертої сесії 

Полтавської обласної ради сьомого скликання від 14.02.2019 № 1043 

затверджено Програму фінансування комунальних установ природно-

заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2019 – 2023 роки (зі змінами) 

(далі – Програма). 

Зазначила, що мета Програми – забезпечення фінансування утримання 

комунальної установи природно-заповідного фонду регіонального 

ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної ради, комунальної 

установи природно-заповідного фонду регіонального ландшафтного парку 

«Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної ради та комунальної установи 

«Рекреаційний центр "Криворудський"» Полтавської обласної ради. 

Доповіла, що плановий обсяг фінансування Програми з обласного 

бюджету на 2019 – 2023 роки становив 18 185,500 тис. грн. Всього впродовж дії 

Програми профінансовано заходів на суму 15 508,720 тис. грн, що становить 

85,3 % від запланованого. 

Відмітила, що основною проблемою невиконання Програми є недостатнє 

фінансування в 2019 році та у 2023 році. 

Звернула увагу на те, що реалізація заходів Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2019 – 2023 роки дала можливість утримання спеціальних адміністрацій 

регіональних ландшафтних парків та дендрологічного парку 

загальнодержавного значення, що забезпечило реалізацію завдань і функцій з 

охорони, ефективного використання природно-заповідного фонду Полтавської 

області – зокрема, відтворення їхніх природних комплексів та об’єктів. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився реалізацією заходів 

Програми, що стосувалися збереження унікальних і типових ландшафтів, інших 

природних комплексів, біологічного різноманіття, створення умов для 

організованого туризму, відпочинку, активації природоохоронної, науково-

дослідницької та екологічно-освітньої діяльності на їх території. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації Косик А.І. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2019 – 2023 роки». 
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3. СЛУХАЛИ: Про хід виконання та фінансування Програми фінансування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради 

на 2024 – 2028 роки за січень – лютий 2024 року. 

 

Косик А.І., заступник директора Департаменту – начальник управління 

біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи Департаменту екології 

та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомила, що Програма фінансування комунальних установ природно-

заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки (далі – 

Програма) затверджена рішенням пленарного засідання двадцять восьмої 

позачергової сесії обласної ради восьмого скликання від 22.12.2023 № 737.  

Зазначила, що метою Програми є забезпечення сталого функціонування 

комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради, 

діяльність яких спрямована на забезпечення соціально-економічного розвитку 

регіону, збереження їх біотичного та ландшафтного різноманіття та комплекс 

взаємопов’язаних завдань і заходів, які спрямовані на розв’язання проблеми 

фінансування юридичних осіб на 2024 – 2028 роки. 

Відмітила, що на 2024 рік Програмою передбачено та фактично виділено 

кошти в сумі 4 977,600 тис. грн. 

Доповіла, що фактичне фінансування за січень – лютий 2024 року 

становить 724,182 тис. грн, що складає 14,5 % від кошторисних призначень на 

2024 рік, а саме: 

− комунальної установи природно-заповідного фонду регіонального 

ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної ради – 

297,213 тис. грн; 

− комунальної установи природно-заповідного фонду регіонального 

ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної ради – 

247,842 тис. грн; 

− комунальної установи «Рекреаційний центр "Криворудський"» 

Полтавської обласної ради – 179,126 тис. грн. 

Звернула увагу на те, що фінансування здійснювалося на оплату праці і 

нарахування на заробітну плату, придбання паливо-мастильних матеріалів, 

оплату послуг (оренда приміщення, телекомунікаційні послуги програмне 

забезпечення), оплата комунальних послуг та енергоносіїв. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився фінансуванням 

природоохоронних заходів на об’єктах природно-заповідних фондів та 

запропонував розглянути можливість створення однієї спеціальної 

адміністрації комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації Косик А.І. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання 

Програми фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки та реалізацію визначених у ній 

заходів. 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про хід виконання та фінансування Регіональної програми 

охорони довкілля, раціонального використання природних ресурсів та 

забезпечення екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів 

Полтавської області на 2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») за 2023 рік та за 

січень – лютий 2024 року. 

 

Косик А.І., заступник директора Департаменту – начальник управління 

біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи Департаменту екології 

та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомила, що рішенням пленарного засідання чотирнадцятої позачергової 

сесії Полтавської обласної ради восьмого скликання від 26.07.2022 № 412 

затверджено Регіональну програму охорони довкілля, раціонального 

використання природних ресурсів та забезпечення екологічної безпеки з 

урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 2022 – 2027 роки 

(«Довкілля – 2027») (далі – Програма).  

Зазначила, що метою Програми є реалізація державної екологічної 

політики спрямованої на досягнення доброго стану довкілля, безпечного для 

життя і здоров’я людей, впровадження збалансованого природокористування, 

збереження та відновлення природних екосистем, підвищення рівня суспільної 

екологічної свідомості та досягнення гармонії взаємодії суспільства і природи. 

Доповіла, що Програмою на період з 2022 по 2027 роки заплановано 

виконання природоохоронних заходів на загальну суму 1 320 866,1 тис. грн 

(зокрема на 2023 рік – на суму 236 993,4 тис. грн). 

Відмітила, що фактичне фінансування Програми за 2022 – 2023 роки 

становить 31 030,4 тис. грн (2,3 % від планової суми), в тому числі: 

− з державного бюджету – 21 598,7 тис. грн; 

− з обласного бюджету (фонд охорони навколишнього природного 

середовища Полтавської області) – 9 060 тис. грн; 

− з міського бюджету – 371,7 тис. грн. 
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Проінформувала, що на 2024 рік для виконання запланованих заходів 

Програмою передбачений обсяг фінансових ресурсів в сумі 

21 046,400 тис. грн. 

Акцентувала увагу на тому, що інформація щодо виконання Програми за 

січень – лютий 2024 року буде наявна в Департаменті екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації після 20.04.2024. 

Повідомила, що основною проблемою недостатнього виконання Програми 

є те, що затвердження та початок реалізації Програми збігся з початком 

введення в Україні правового режиму воєнного стану. 

Відповіла на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Корф Є.А., голова постійної комісії, акцентував увагу на коригуванні 

проєктно-кошторисної документації по об’єкту «Реконструкція каналізаційної 

насосної станції СП-17 в м. Кременчуці». 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, поцікавився фінансуванням 

берегоукріплювальних заходів на Кременчуцькому водосховищі. 

Москалик І.В., член постійної комісії, запитав щодо реалізації 

природоохоронних заходів, передбачених Програмою у 2024 році. 

  

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації Косик А.І. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання 

Регіональної програми охорони довкілля, раціонального використання 

природних ресурсів та забезпечення екологічної безпеки з урахуванням 

регіональних пріоритетів Полтавської області на 2022 – 2027 роки 

(«Довкілля – 2027») та реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про хід виконання та фінансування Програми ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років за 

2023 рік та за січень – лютий 2024 року. 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що рішенням 
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пленарного засідання десятої позачергової сесії Полтавської обласної ради 

восьмого скликання від 24.12.2021 № 361 затверджено Програму ефективного 

використання земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років 

(далі – Програма). 

Зазначив, що на виконання заходів Програми у 2023 році виділено кошти в 

сумі 3 168,6 тис. грн, в тому числі за рахунок субвенції з місцевих бюджетів – 

2 014,6 тис. грн, а саме на заходи по інвентаризації земельних ділянок: 

− зайнятих полезахисними лісовими смугами, розташованих на землях 

сільськогосподарського призначення – 1 743,9 тис. грн; 

− водного фонду – 270,7 тис. грн. 

Доповів, що фактично на виконання заходів Програми використано кошти 

в сумі 824,4 тис. грн, з яких: 

− за напрямком «Інвентаризація земельних ділянок зайнятих 

полезахисними лісовими смугами, розташованих на землях 

сільськогосподарського призначення» – 740,3 тис. грн (проінвентаризовано 

3013,08 га, 74,9 % до плану); 

− за напрямком «Інвентаризація земельних ділянок водного фонду» – 

84,1 тис. грн (проінвентаризовано 265,8 га, 70,5 % до плану). 

Проінформував, що у виконанні Програми прийняли участь 

23 територіальні громади Полтавської області.  

Звернув увагу на те, що у 2024 році проведення інвентаризації потребують 

3 543,54 га земельних ділянок під полезахисними смугами та 971,24 га 

земельних ділянок водного фонду. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Косик А.І., заступник директора Департаменту – начальник управління 

біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи Департаменту екології 

та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомила, що Програмою передбачена паспортизація водних об’єктів 

Зазначила, що фактично для фінансування заходів Програми кошти не виділені. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився пооб’єктним переліком 

робіт з охорони земель, витрати по яких компенсуються за рахунок коштів 

обласного бюджету. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. та заступника 
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директора Департаменту – начальника управління біоресурсів, заповідної 

справи та організаційної роботи Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Косик А.І. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації та Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити подальше 

виконання Програми ефективного використання земельних ресурсів 

Полтавщини на період 2022 – 2027 років та реалізацію визначених у ній 

заходів. 

 

 

6. СЛУХАЛИ: Про хід виконання та фінансування Програми поводження з 

побічними продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки за січень – лютий 

2024 року. 

 

Фролов С.О., директор Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що рішенням 

пленарного засідання п’ятої сесії Полтавської обласної ради восьмого 

скликання від 06.07.2021 № 201 затверджено Програму поводження з 

побічними продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки. 

Зазначив, що на 2024 рік Програмою передбачено фінансування в сумі 

500 тис. грн. Фактично для фінансування заходів Програми кошти не виділені. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився щодо фінансування 

заходів Програми за рахунок коштів фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області у 2024 році. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації Фролова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання Програми 

поводження з побічними продуктами тваринного походження та забезпечення 

діагностики і оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних 
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для людей і тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки та 

реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про хід виконання обласної програми «Екологічні ініціативи 

Полтавської області на 2022 – 2024 роки». 

 

Дроботенко О.О., начальник відділу інвестиційної діяльності та 

проектного менеджменту виконавчого апарату Полтавської обласної ради, 

повідомила, що рішенням пленарного засідання десятої позачергової сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 24.12.2021 № 371 

затверджено обласну програму «Екологічні ініціативи Полтавської області на 

2022 – 2024 роки» (далі – Програма). 

Зазначила, що мета Програми передбачає залучення широкого кола 

громадян та активізацію їх співпраці з органами місцевого самоврядування, 

виконавчою владою в напрямку підвищення екологічної свідомості шляхом 

об’єднання ресурсів та зусиль задля вирішення екологічних питань. 

Проінформувала, що Програмою передбачено реалізацію заходів за 

наступними напрямами: 

− підвищення обізнаності територіальних громад щодо поводження з 

відходами; 

− організація та проведення конкурсу екологічних громадських ініціатив; 

− створення умов для підвищення культури поводження з небезпечними 

побутовими відходами.  

Доповіла, що четвертий рік поспіль конкурс екологічних громадських 

ініціатив Полтавської області залучає все більше мешканців до вирішення 

проблем екологічного виховання, екологічної компетентності та культури. 

Прозвітувала, що у 2023 році подано 91 проєкт із 39 територіальних 

громад Полтавської області. Сума фінансування з обласного бюджету 

становила 6 000,00 тис. грн (у 3 рази більше, ніж у 2021 році): для селищних 

рад – 1 740,00 тис. грн; для міських рад – 2 040,00 тис. грн; для сільських рад – 

2 220,00 тис. грн. 

Звернула увагу на те, що у 2023 році спеціалізований автомобіль, який 

забезпечує централізований вивіз небезпечних побутових відходів 

(відпрацьовані батарейки, люмінесцентні лампи, ртутновмісні термометри), 

відвідав 14 громад Полтавщини (у 2022 році − 10 громад). 

Зауважила, що загалом зібрано: батарейок – 2,1 т (на 19 % більше, ніж 

минулого року); люмінесцентних ламп понад 8,0 тис. шт (на 27 % більше, ніж 

минулого року); термометрів − 110 шт. Рекордсменами за обсягами збору 

стали: Миргородська територіальна громада – 0,8 т батарейок; Лубенська 

територіальна громада – 1,8 тис. шт люмінесцентних ламп; Зіньківська 

територіальна громада – 43 шт термометрів. 

Розповіла, що у 2023 році за рахунок коштів обласного фонду охорони 

навколишнього середовища на оплату послуг із забезпеченням екологічно 
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безпечного збирання батарейок, люмінесцентних ламп, термометрів та їх 

подальшої утилізації профінансовано кошти в сумі 113,57 тис. грн. 

Відповіла на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився причинами неповного 

освоєння коштів фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області на забезпечення екологічно безпечного збирання, 

перевезення в 2023 році відходів (люмінесцентних ламп, термометрів, 

батарейок) з метою їх подальшої утилізації. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника відділу інвестиційної діяльності та проектного 

менеджменту виконавчого апарату Полтавської обласної ради Дроботенко О.О. 

взяти до відома. 

2. Рекомендувати виконавчому апарату Полтавської обласної ради 

забезпечити подальше виконання обласної програми «Екологічні ініціативи 

Полтавської області на 2022 – 2024 роки» та реалізацію визначених у ній 

заходів. 

 

 

8. СЛУХАЛИ: Про звіти розпорядників коштів щодо використання коштів 

фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської області у 

2023 році. 

 

Косик А.І., заступник директора Департаменту – начальник управління 

біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи Департаменту екології 

та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомила, що рішенням пленарного засідання двадцять другої сесії 

Полтавської обласної ради восьмого скликання від 24.03.2023 № 573 

затверджено Перелік природоохоронних заходів для фінансування з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2023 році (зі змінами) на суму 48 005 тис. грн, до якого увійшло 16 заходів. 

Зазначила, що станом на 01.01.2024 фактично профінансовано заходів на 

суму 20 647,311 тис. грн, що становить 43,0 % від плану фінансування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Онупко О.М., заступник директора Департаменту – начальник управління 

розвитку підприємництва, торгівлі та регуляторної політики Департаменту 
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економічного розвитку, торгівлі та залучення інвестицій Полтавської обласної 

військової адміністрації, розповіла про проведення стратегічної екологічної 

оцінки Програми економічного і соціального розвитку Полтавської області на 

2024 рік. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила 

про проведення екологічно-безпечного збирання відходів (люмінесцентних 

ламп, термометрів, батарейок) та про реконструкцію аварійної ділянки 

каналізаційного колектора Д 1200 мм, що йде вздовж ставків мікрорайону 

«Сади» в м. Полтава. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, акцентував увагу на статті 46 Закону 

України «Про Державний бюджет України на 2024 рік». Поцікавився 

причинами невикористання коштів фонду охорони навколишнього природного 

середовища Полтавської області у 2023 році, розподілених рішенням 

пленарного засідання двадцять другої сесії Полтавської обласної ради восьмого 

скликання від 24 березня 2023 року № 573 (зі змінами). Уточнив щодо 

розподілу коштів фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області у 2024 році. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління біоресурсів, заповідної справи та організаційної роботи 

Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації Косик А.І. та головних розпорядників коштів фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області у 2023 році взяти 

до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації надати інформацію про причини 

невикористання коштів фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області у 2023 році, розподілених рішенням пленарного засідання 

двадцять другої сесії Полтавської обласної ради восьмого скликання від 

24 березня 2023 року № 573 (зі змінами). 

 

 

9. СЛУХАЛИ: Про депутатське звернення депутата Полтавської обласної ради 

Сухонос Н.В. щодо пропозицій розбудови водного басейну р. Сула. 

 

Сухонос Н.В., депутат Полтавської обласної ради, повідомила, що до неї 

звернувся гр. Карпець М.Я. з пропозицією розбудови водного басейну р. Сула 
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на території Полтавської області. Пояснила, що пропозиція полягає у створені 

проточних каналів з розбудовою водних басейнів для вирощування 

промислової риби в територіальних громадах Полтавської області. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Карпець М.Я., представник громадськості, звернувся до членів постійної 

комісії з проханням підтримати його пропозиції щодо розбудови водного 

басейну р. Сула на території Полтавської області. 

Москалик І.В., член постійної комісії, акцентував увагу на заходах 

передбачених Регіональною програмою охорони довкілля, раціонального 

використання природних ресурсів та забезпечення екологічної безпеки з 

урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 2022 – 2027 роки 

(«Довкілля – 2027»). 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію депутата Полтавської обласної ради Сухонос Н.В. взяти до 

відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації та 

Регіональному офісу водних ресурсів у Полтавській області розглянути 

депутатське звернення депутата Полтавської обласної ради Сухонос Н.В. та 

надати пропозиції щодо розбудови водного басейну р. Сула на території 

Полтавської області. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: Про звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2023 рік. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх зі звітом 

постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування про роботу за 2023 рік. Запитав у членів постійної 

комісії, чи є пропозиції та доповнення до звіту. 

Ознайомив членів постійної комісії з проєктом рекомендацій та 

запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 4. 

 

ВИРІШИЛИ: погодити звіт постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування про роботу за 2023 рік (додається). 
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11. СЛУХАЛИ: Про звернення Всеукраїнської асоціації органів місцевого 

самоврядування щодо розгляду проєкту Закону України «Про особливості 

управління об’єктами державної власності в лісовій галузі та порядок 

утворення та діяльності спеціалізованого державного лісогосподарського 

акціонерного товариства "Ліси України"». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх із зверненням 

Всеукраїнської асоціації органів місцевого самоврядування щодо розгляду 

проєкту Закону України «Про особливості управління об’єктами державної 

власності в лісовій галузі та порядок утворення та діяльності спеціалізованого 

державного лісогосподарського акціонерного товариства "Ліси України"». 

Запропонував підготувати звернення з цього питання та внесення на розгляд 

обласної ради відповідного проєкту рішення у встановленому порядку. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, висловив свою позицію щодо 

розгляду проєкту Закону України «Про особливості управління об’єктами 

державної власності в лісовій галузі та порядок утворення та діяльності 

спеціалізованого державного лісогосподарського акціонерного товариства 

"Ліси України"». 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, підтримав пропозицію голови 

постійної комісії.  

Корецький М.Б., член постійної комісії, уточнив щодо діяльності 

спеціалізованого державного лісогосподарського акціонерного товариства 

«Ліси України». 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Доручити виконавчому апарату обласної ради підготувати відповідний 

проєкт рішення. 

2. Постійній комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування внести на розгляд обласної ради проєкт рішення з цього 

питання у встановленому порядку. 

 

 

12. СЛУХАЛИ: Про ситуацію у заплаві р. Оріль в с. Придніпрянське на 

території Кобеляцької територіальної громади Полтавського району 

Полтавської області. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, повідомив, що у 2021 році рішенням 

сесії Кобеляцької міської ради Полтавського району Полтавської області 
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надано у приватну власність жителям України земельні ділянки поблизу 

с. Придніпрянське Полтавського району Полтавської області по 2 га для 

ведення особистого селянського господарства. Зазначив, що власниками цих 

земельних ділянок передано їх в оренду товариству з обмеженою 

відповідальністю «Агростандарт Натуральний продукт», зі зміною цільового 

призначення земельних ділянок з пасовищ на ріллю та розорюванням землі.  

 

ВИСТУПИЛИ:  

Лемешко О.М., перший заступник голови Полтавської обласної ради, 

запропонував для відповідного реагування на ситуацію, яка склалася на 

території Кобеляцької територіальної громади Полтавського району 

Полтавської області, звернутися до правоохоронних органів Полтавської 

області. 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, порадила звернутися до Головного 

управління Держгеокадастру у Полтавській області, Регіонального офісу 

водних ресурсів у Полтавській області та Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 4. 

 

ВИРІШИЛИ: з метою недопущення спричинення негативних наслідків для 

р. Оріль та екологічної шкоди прилеглих територій в с. Придніпрянське на 

території Кобеляцької територіальної громади Полтавського району 

Полтавської області звернутися до Полтавської обласної прокуратури, 

Головного управління Національної поліції в Полтавській області, Державної 

екологічної інспекції Центрального округу, Головного управління 

Держгеокадастру у Полтавській області, Регіонального офісу водних ресурсів у 

Полтавській області та Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації для відповідного реагування.  

 

 

13. СЛУХАЛИ: Різне.  

У різному виступів не було. 

 

 

 

Голова постійної комісії Євген КОРФ 

 

 

Секретар постійної комісії Яніна АРАНЧІЙ 


